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وحیده کریمی: دولت پزشکیان با شعار وفاق ملی کار خود را آغاز کرد 
و تلاش دارد  این گفتمان را به  عنوان یکی از اولویت های خود مطرح 
کند؛ گفتمانی که به دنبال تقویت  همبســتگی اجتماعی و کاهش تنش ها و 
اختلاف ها ست. وفاق ملی می تواند به ایجاد آرامش و اعتماد عمومی کمک 

کند و زمینه ساز توسعه و پیشرفت کشور باشد.
در همین راســتا، پنجشنبه گذشته همایشی یک روزه در باب تبیین وفاق ملی 
برگزار شــد که حواشی خاص خود را نیز داشــت و نقدهایی نیز به گفتمان 
وفاق در فضای مجازی منتشــر شــد؛ زیرا تلاقی این همایــش با ممنوعیت 
حضور ســیدمحمد خاتمی در مراسم ســالگرد مرحوم هاشمی رفسنجانی 
کــه حتی خود رئیس جمهور پزشــکیان در آن حضور داشــت و چهره هایی 
همچون سید حســن خمینی، حســن روحانی و علی اکبر ناطق نوری هم در 
جمع حاضران بودند، منجر به شکل گیری گلایه های متعددی شد. در چنین 
مجلســی، حضور ســیدمحمد خاتمی می توانســت نمادی عملی از تحقق 
وفاق ملی باشد، اما این فرصت هم سوخت تا نشان دهد هنوز باید با جدیت 

بیشتری در تبیین مفهوم عملیاتی وفاق تلاش کرد.
به ویژه که پیش از این، با تصاویری که از ســفر ســید محمد خاتمی به یزد در 
فضای مجازی منتشر شــد، گمانه زنی هایی از کاهش محدودیت های رئیس 
دولت اصلاحات مطرح شــد که امید می داد در کنار وفاق دولت چهاردهم 
با جریان های اصولگرایی، شــاهد گســترش وفاق باشیم. آن هم در شرایطی 
که در هفته گذشــته سیدمحمد خاتمی در پیامی به کنگره اخیر حزب اتحاد 
ملت، توصیه هایی  برای حل مســائل کشــور طرح کرده بود که می توانست 
نشان از گشایش هایی در فضای سیاسی امروز کشور و نوید شنیده شدن همه 

نظرها در مدیریت کشور باشد.
این ممنوعیت در حالی رخ داد که سال گذشته سید محمد خاتمی در مراسم 
ســالگرد فوت هاشمی رفسنجانی شــرکت کرده و ممانعتی برای حضور در 
این مراســم نداشــت. بنابراین با انتشــار خبر ایجاد ممنوعیت برای حضور 
ســید محمد خاتمی که توســط فاطمه هاشمی بیان شد، شــاهد موجی از 
واکنش ها  بــه تداوم رویکرد ســابق بودیم که بخش عمــده انتقادها حول 

ضعف های گفتمان «وفاق» بود.
ماننــد کنایه ای که صادق زیبــاکلام به وفاق ملی زد و در حاشــیه همایش 
گفت وگــوی ملی دربــاره وفاق گفــت: «وفاق ملی رئیس جمهور مســعود 
پزشــکیان به  طور کامل محقق شده اســت و به  عنوان مصادیق آن به دیدار 
رئیس جمهور با میرحســین موسوی، رفتن بر سر مزار مهسا امینی و دیدار با 

زندانیان سیاسی اشاره کرد».
 محمدعلی ابطحی، فعال سیاســی اصلاح طلب، نیز بــا بیانی انتقادآمیز به 
ماجرای ممانعت از حضور ســید محمد خاتمی در مراسم افتتاح بیمارستان 
آیت االله هاشمی رفســنجانی پرداخــت. او در این زمینه نوشــت: هم زمانی 
ممانعت آقای خاتمی برای شــرکت در مراسم مرحوم هاشمی رفسنجانی با 
همایش وفاق ملی، بهترین دلیل است که حتی در سطح بزرگان کشور  وفاق 

امکان پذیر نیست، وفاق با مردم پیشکش!
انتقادی که حســن روحانی هم چندی پیش به آن اشاره کرده بود  و نیز حائز 
اهمیت بســیار اســت. او  گفت: «هر کس در انتخابات تلاش کرده اســت، از 
این جناح یا آن جناح، همه باید به خاطر مشــارکت جایزه بگیرند. یک جناح 
جایزه می گیــرد و یک جناح تنبیه می شــود. یک جناحی از اول ســاختمان 
دیوارش کوتاه ساخته شده است. نمی دانم چگونه بوده است. اگر یک کسی 
خیلی هم تأثیرگذار باشــد و برای تشــویق جامعه تکرار کنــد که مردم پای 
صندوق رأی بیایند، نباید تشــویق شود. یک عده باید تشویق شوند و یک عده 
باید تنبیه شــوند. خب تنبیه و تشــویق برای همین اســت. باید این مسیر را 

رها کنیم  ».
حتی محمدجواد ظریــف، معاون راهبردی رئیس جمهــور، نیز در همایش 
«گفت وگوی ملی درباره وفاق ملی» تأکید کرده که وفاق به معنای شــنیدن 
صــدای مخالفان اســت و مردم اصل وفاق هســتند. ظریف معتقد اســت  
وفــاق به معنای تقســیم رانت و ایجاد شــرکت ســهامی نیســت، بلکه به 
معنای پذیرفتن اختلاف ها و تفاوت ها و آمادگی برای شــنیدن و کنار گذاشتن 
پیش فرض ها ســت. ظریف همچنین به اهمیت گفت وگو و شــنیدن نظرات 
مخالف اشاره کرده و گفته است: نشنیدن مردم یعنی راه غلط را ادامه دادن. 
او بر این باور اســت که مشکلات ادراکی، پایه مشکلات ماست و وفاق یعنی 
تلاش کنیم بفهمیم مشکل چیست و بدون مشارکت مردم نمی توان توسعه 

پیدا کرد.
در همین راســتا، عباس عبدی، فعال سیاســی اصلاح طلب،  معتقد اســت  
 دولــت در ماجرای وفاق ملی بازنده خواهد بود اگر نتواند وفاق را به موازنه 
قوا متکی کند. بنابراین عبدی تأکید می کند  وفاق در سیاســت باید بر اســاس 

موازنه قوا باشد و نه یک امر اخلاقی .
از این رو، انتقادها  به یک جانبه شــدن وفاق مدت هاســت مطرح شــده و این 
آخر هفته به اوج خود رســیده است. برخی منتقدان معتقدند با شعار وفاق 
نمی تــوان از مردم انتظــار همراهی طولانی مدت داشــت. به ویژه مخالفان 
دولــت چهاردهــم از  جمله جریان هــای رادیکال، علی رغم ســهم خواهی 
بسیاری که از دولت داشته و در برخی موارد هم  موفق شده اند، اما به دلایل 
مختلفــی با گفتمان وفاق ملی همراه نشــده اند؛ دلایلــی همچون اختلاف 
ایدئولوژیــک. برخی از این جریان هــا معتقدند گفتمان وفاق ملی با اصول و 

ارزش های آنها هم خوانی ندارد.
البتــه رادیکال ها نگران   تضعیف قدرت خود هســتند و برخی از اعضای این 
جریان ها نگران اند که همراهی با گفتمان وفاق ملی ممکن است به تضعیف 
قدرت و نفوذ آنها در ســاختار سیاسی کشور منجر شود. این نگرانی ها باعث 
شــد  این جریان ها از همراهی با گفتمان وفاق ملی خــودداری کنند. در این 
بین، از تضاد منافع هم نباید گذشــت؛ زیرا برخــی از اعضای جریان رادیکال 
معتقدنــد  همراهی با گفتمان وفاق ملی ممکن اســت بــا منافع آنها تضاد 
داشــته باشد. این مواجهه سیاسی با وفاق، تبیین وفاق ملی را با اماواگرهای 
زیادی همراه کرده است و به نظر می رسد اگر دولت نتواند چنین گرهی را از 
گفتمان خود باز کند، نمای وفاق شــبیه جاده یک طرفه ای می شود که فقط 
جریان های رادیکال را دربر گرفته است؛ در صورتی که این گفتمان باید هر چه 
زودتر همه طبقات اجتماعی را در بطن خود جای دهد تا توســعه با مســیر 

هموارتری به کار خود ادامه دهد.

همایش یک روزه گفت وگوی ملی برای وفاق در ستایش گفت و گو و تبیین اتحاد ملی با حضور رئیس جمهور برگزار شد

در ستایش «شنیدن»
    پزشکیان: منیت ها اجازه نمی دهد حق دیگران دیده شود     ظریف: وفاق به معنای شنیدن مخالفان دولت و شنیدن مردم است

گزارش

سیـاستسیـاست

 شرق: همایش یک روزه گفت وگوی ملی درباره وفاق، پنجشنبه به ابتکار معاونت راهبردی 
ریاست جمهوری و سخنرانی رئیس جمهور در ســالن همایش کتابخانه ملی ایران برگزار 
شد. همایشی که به دنبال تبیین گفتمان دولت چهاردهم، یعنی وفاق ملی بود و همراه با 
سخنرانی رئیس جمهور در این همایش، پنل های تخصصی هم برای برررسی ابعاد گوناگون 
وفــاق ملی برگزار شــد. در این همایش، معاون راهبردی رئیس جمهــور و برخی از وزرا و 

بسیاری از چهره های سیاسی حضور داشتند.

منیت ها اجازه نمی دهد حق دیگران دیده شود
در ابتدای این همایش، رئیس جمهور که ســخنران اصلی این همایش بود، تأکید کرد: 
ایران جایی اســت که حق و عدالــت را باید به خود ببیند و برای حق و عدالت شــاخص 
وجود دارد. مســعود پزشکیان ادامه داد: جایی که دیگران را نمی بینیم و عدالت را رعایت 
نمی کنیم، این منیت اســت که اجازه نمی دهد حق دیگران دیده شود و منصفانه برخورد 
شود. عامل بی عدالتی و نادیده گرفتن حقوق انسان ها منیت است. در آیات و احادیث زیادی 
تأکید شــده، هم برای حــق و هم برای عدالت باید برمبنای حق عمل شــود. پیامبر (ص) 
فرســتاده شده تا بر اســاس حق عمل کند و تابع هوای نفس نشود. کســانی که راه شان را 
از این مســیر کج کنند، بــه عذاب عظیمی گرفتار می شــوند، چون روز حســاب و کتاب را 

یادشان می رود.

جامعه و دنیای تک صدایی مرده است
در ادامه همایش، معاون راهبردی رئیس جمهور ابراز امیدواری کرد روش او در وفاق از 
سوی دیگران دنبال شود. محمدجواد ظریف افزود: خیلی خوش شانس بودیم که اعضای 
هیئت دولت در این همایش حضور داشــتند. یاد گرفتن به معنای توافق و موافقت نیست. 
قرار ما این است که بشنویم. شنیدن به ما این امکان را می دهد که بهترین ها را انتخاب کنیم. 

شنیدن مایه تعقل است.
معاون رئیس جمهور تأکید کرد: وفاق به این معنی نیست که همه یک جور فکر کنیم 
و به هم علاقه فراوانی داشته باشیم؛ گرچه الفت یکی از نعمات خداوند به ماست. اگر با 
آرامش گفت وگو نکنیم، از هم پراکنده می شویم. داشتن دیدگاه های مختلف باعث بالندگی 
می شــود. جامعه و دنیای تک صدایی مرده اســت. عده ای در دنیا به زور اســلحه صدای 
مخالف را می خواهند خفه کنند. آمریکا هم در جامعه بین المللی نتوانست به زور اسلحه 

صدای مخالف را آرام کند. ما هنوز هستیم، با وجود آنکه رنج دیده ایم.

پنل جریان های سیاسی و وفاق ملی
در بخــش دیگری از ایــن همایش نمایندگان جریان های سیاســی با حضــور در پنل 
جریان های سیاسی و وفاق ملی در همایش گفت وگوی ملی درباره مباحث مختلف صحبت 
کردند و خواستار توافق بر سر اصول مشترک شدند. محمدرضا جلایی پور به  عنوان رئیس 
در پنل جریان های سیاسی و وفاق ملی با بیان اینکه اجماع در گفت وگوها این است که بازی 
حذفی سیاسی باید متوقف شود و منازعه باید تبدیل به رقابت شود، تأکید کرد: برای شروع 
حول مسائل اقتصادی، وفاق گسترده تری بین نیروهای سیاسی داخل حاکمیت وجود دارد. 
حول مسائل اقتصادی اجماع زیادی وجود دارد اما همه مسئله موضوع اقتصاد نیست. باید 

درباره دیگر بازیگران این میدان به توافق برسیم.

تبدیل وفاق به اپوزیسیون، «هرگز»
سعید آجرلو، دیگر عضو پنل، گفت: اگر کسی در وفاق دنبال تغییر قانون اساسی است، 

بنده می گویم، هرگز. اگر جریان وفاق تبدیل به اپوزیسیون نظام شود، کارش تمام است.
  موضوع وفاق حل شدنی است، اما...

همچنین محمد قوچانی در بخشی از این پنل با تأکید بر ضرورت اصلاح قانون انتخابات 
مبتنی بر تحزب، تأکید کرد: تا این طور نشــود، مشــکل وفاق حل نمی شود. بنده در آستانه 
۵۰ سالگی قرار دارم و دیگر جوان نیستم که بخواهم با ناپختگی حرف بزنم. باید از آسمان 

پایین بیاییم و روی زمین با هم صحبت کنیم.

نقش جنگ طلب ها در وفاق
عماد بهاورد هم با بیان اینکه وفاق بدون مشــارکت و حضور مردم امکان پذیر نیست، 
تصریح کــرد: اینکه تمام صلح طلبان کشــور و دنیا دور هم جمع شــوند  اما جنگ طلبان 
همراهی نکنند، نمی توان به توافق رسید. باید این گروه ها را به شکلی کنترل کرد تا سیستم 

را به سمت تنش و درگیری نبرند.

پنل مفهوم سنجی وفاق ملی
در ادامه پنل هایی که در حاشــیه همایش گفت وگوی ملی درباره وفاق ملی، با حضور 
کارشناسان و استادان تشکیل شد، پنل مفهوم سنجی وفاق ملی بود که کارشناسان حاضر 
بر محدودبودن زمان و افزایش جدی فشــارهای دشــمنان بر ایران و لزوم رسیدن به وفاق 

ملی تأکید کردند.

 وفاق باید تبدیل به گفتمان و نهادینه شود
در این پنل سیدصادق حقیقت در اظهاراتی تأکید کرد: رئیس جمهور برای اینکه درباره 
وفاق موفق شود، باید فشار اقتصادی را از طبقات اجتماعی بردارد. باید گفتمان وفاق مانند 

گفتمان اصلاحات نهادینه شود؛ موضوعی که در گفتمان اعتدال اتفاق نیفتاد.

زمینه های وفاق قدرتمند باید ایجاد شود
در ادامه این پنل، هادی خانیکی هم با بیان اینکه «انتظار نتیجه ای متفاوت از این همایش 
در مقایســه با همایش های مشــابه گذشــته می رود» ادامه داد: در نشست های مختلف 
دانشگاهی و مدنی، مسئله وفاق مطرح شده است و ما نیز امروز در این نشست باید درباره 
این مفهوم به نتیجه برسیم. از گفتمان اعتدال اثری در جامعه سیاسی دیده نشد اما گفتمان 
اصلاحات به صورت نســبی در جامعه نهادینه شد. زمینه های قدرتمند وفاق ملی باید به 

وجود آید.

وفاق در گرو حل مسئله «ایران»
همچنین ســعید معیدفر در این پنل گفت: نمی توانیم بدون شناخت ایران اولویت های 
مورد نیازمان را تعیین کنیم. متأســفانه استراتژی هایی تعیین کرده ایم که جواب گو نیست. 
به همین دلیل اســت که هر یک از مســئولان و استادان دانشگاه ها می گویند چیزی که من 
می گویم، اولویت کشــور است. او تأکید کرد: وفاق زمانی اتفاق می افتد که مسئله ایران در 

داخل حل شود، نه مسئله این جناح و آن جناح و این حزب و آن تشکیلات.

«وفاق» برای «تنازع» پادزهر تولید کند
ابوالفضــل دلاوری هــم در ادامه پنل با بیان اینکه مفهوم وفاق در دولت جدید معنا و 
مفهوم دیگری پیدا کرده اســت، ادامه داد: در سیاست تنازعی بازیگران و نیروهای سیاسی 
تمــام موضوعات را به حــوزه تعارض و تخاصم تبدیل می کنند و بعــد درگیری به وجود 
می آورنــد. آنان خودِ منازعه را هدف قرار می دهند. وفاق باید برای این دیدگاه پادزهر تولید 

کند تا سیاست مصالحه جایگزین شود.

پنل وفاق ملی و توسعه
در ادامه، نمایندگان جریان های سیاسی با حضور در پنل وفاق ملی و توسعه 

به بحث و تبادل نظر با یکدیگر پرداختند.

 عبدالرضا داوری هفته گذشته از تخلفی در وزارت بهداشت پرده 
برداشــت و از ابعاد مختلف آن گفت و در نهایت در رشــته توییتی 
ســؤال هایی را مطرح کرد. مخاطب این سؤال ها محمود حسین پور، 
معاون سابق علوم پزشکی هرمزگان، بود که به ابهام ها و سؤال های 
مطرح شــده پاســخ داد. در گزارش پیش رو نگاهی به ســؤال های 

عبدالرضا داوری و پاسخ محمود حسین پور انداخته ایم.
سؤال های عبدالرضا داوری شامل موارد ذیل است:

۱. درخصوص قرارداد دســتگاه SPECT-CT، چرا تاریخ انعقاد 
قرارداد ۱۳۹۸/۱۲/۲۸ می باشــد ولی در تاریخ ۱۳۹۹/۰۵/۲۲ توسط 
ریاست مجتمع درمانی پیامبر اعظم (ص) امضا شده است؟ علت 
این تأخیــر زمانی شــش ماهه در امضای قرارداد از طرف ریاســت 

مجتمع  چیست؟
۲. چطور شــرکت خصوصی پرتونــگاران کیمیا طب حکیم به 
 SPECT-CT مدیرعاملی شهلا شــاهرخی مدعی است که دستگاه
را از طریق هیئت امنای ارزی خریداری کرده است؟ مگر چنین چیزی 
شدنی اســت؟ درحالی که هیئت امنا رسما اعلام کرده که مکاتبات 
خرید دستگاه با دانشگاه انجام شده و نهایتا دستگاه تحویل دانشگاه 
گردیده است و رســید آن نیز موجود است! نقش پژمان شاهرخی، 
برادر شهلا شاهرخی در ممکن ساختن چنین امر غیرممکنی چیست؟
۳. آیا دستگاه SPECT-CT قدیمی دانشگاه به  صورت رایگان در 

اختیار شرکت خانوادگی شاهرخی قرار داده شده است؟
۴. پژمان شــاهرخی طبق اسناد و مدارک موجود، طی ابلاغی در 
تاریخ ۱۳۹۹/۱۱/۱۴ به سمت سرپرست مدیریت امور بیمارستان ها و 
مراکز تشخیصی و درمانی معاونت درمان منصوب می شود و قرارداد 
واگذاری دستگاه PET-CT اسکن به شرکت پرتونگاران کیمیا طب 
حکیم به مدیرعاملی شهلا شاهرخی خواهر آقای پژمان شاهرخی 
در تاریــخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۷ (و به روایت خود آقای شــاهرخی در تاریخ 
۱۴۰۰/۰۱/۱۶) منعقد می شود. مسئول رسیدگی به نقض قانون منع 
مداخله در معاملات دولتی و اجرای مجازات دو تا چهار سال حبس 
برای آقای پژمان شاهرخی و اعضای شرکت خانوادگی وی و ابطال 

این معامله، چه کسی است؟
۵. شرکت خانوادگی شاهرخی مدعی است که قرارداد واگذاری 
دستگاه PET-CT اســکن در تاریخ ۱۴۰۰/۰۱/۱۶ منعقد شده است، 
درحالی که طبق رسید موجود، مبلغ ۱۸۰ میلیارد ریال اوراق بلاعوض 
در اســفندماه ۱۳۹۹ و آن هم توســط پژمان شاهرخی با ذکر جمله 
«دریافــت نمودم» و درج امضا توســط وی، جهت خرید دســتگاه
PET-CT اســکن دریافت شده است! مگر می شــود وام بلاعوض 
را قبــل از تاریخ عقد قــرارداد دریافت کرد؟ اصلا چــرا آقای پژمان 

شاهرخی باید مبلغ را دریافت کند؟
پاسخ دکتر حسین پور هم که به صورت رشته توییت منتشر شده شامل 

موارد ذیل می شود:
جناب آقای داوری، سلام

ظاهرا توییتی از جانب شــما در فضای مجازی منتشــر و دست 
به دســت شده و در آن خطاب به این جانب موارد و سؤالاتی مطرح 
گردیده اســت که جهــت تنویر افکار عمومــی، مطالب ذیل تقدیم 

می شود:
الف) متأســفانه توییتر و اینســتاگرام این جانب فعال نیســت و 

فرصت برای پاسخ گویی زودتر از این را نداشتم.
ب) این جانب از آبان ۱۴۰۰ تا اردیبهشت ۱۴۰۱ (حدود شش ماه) 
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی هرمــزگان و از آبان ۱۴۰۲ تا 
مهر ۱۴۰۳ معاون توســعه بودم و هر دو بار به دلیل فضاسازی های 
جهت دار و تخریب گرانه برخی افراد و نیز به دلایل شــخصی، ادامه 

مسئولیت را به صلاح ندانستم.
ج) در دوره کوتــاه معاونت درمان، با پیگیری های فراوان مجوز 
واگــذاری دو دســتگاه MRI را به صورت رایــگان از وزارتخانه برای 
قشــم و پارسیان دریافت کردم (بدون هرگونه شوآف و ایجاد هیاهو 
و ســروصدا) که هردو بعدها در این بیمارستان ها نصب و راه اندازی 

شدند (کاملا دولتی).
د) در دوره معاونت توسعه نیز کل تجهیزات هتلینگ برای پروژه 
بیمارســتان ۵۳۱ تختخوابی بندرعباس (مگاهاسپیتال) که بایستی 
امســال راه اندازی می  شــد و یک دستگاه سی تی اســکن و تعدادی 
تجهیزات دیگر باز هــم کاملا رایگان از هیئت امنــای ارزی تحویل 
گرفته ایم که همگی در انبارهای دانشگاه موجود هستند و دستگاه 

سی تی اسکن نیز به بیمارستان بوموسی تحویل شده است.
بنابراین اساسا دستگاه SPECT-CT، PET-CT و یا مشابه آن، در 
این دو دوره مسئولیت این جانب خریداری یا به فرد یا شرکتی واگذاری 

و تحویل نشده است.
البته از دیدگاه کارشناسی بنده، استفاده قانونمند و کمک گرفتن از 
بخــش خصوصی و نیمه خصوصی برای ارائه خدمات به مردم، در 
صورت عدم ایجاد تعارض منافع و عدم نقض قانون منع مداخله در 
معاملات دولتی، امری واجب و پسندیده است؛ اما در هر حال هیچ 
قراردادی از این دســت، در زمان مسئولیت من منعقد نشده است. 
لذا خواهشمند است با حسب انصاف و عدالت، پاسخ این جانب به 

موضوعات مطرح شده را منتشر فرمایید.
همان طورکه پیش تر هم خدمتتان عرض کردم، در زمان معاونت 
بنده در حــوزه درمان و توســعه، هیچ قراردادی جهــت واگذاری 
دستگاهی به بخش خصوصی منعقد نشد و هیچ دستگاهی نیز وارد 
استان نگردید که موجب افتتاح دستگاه و شروع خدمات رسانی شود.
درخصوص ســؤال اول جناب عالــی، با موضــوع تاریخ عقد 
قــرارداد در مــورخ ۱۳۹۸/۱۲/۲۸ و امضــای آن توســط رئیــس 

مجتمع آموزشی، پژوهشی و درمانی پیامبر اعظم (ص) در مورخ 
۱۳۹۹/۰۵/۲۲، در زمان تصدی این جانب در معاونت درمان، بارها 
و بارها درخصوص ارائه اصل مدارک و مستندات و اصل قراردادها 
پیگیری نمودم که متأســفانه هیچ قراردادی به دســت این جانب 
نرسید و نتوانستم بر روی اصل قرارداد نظارت و بررسی داشته باشم 
(لازم به ذکر است که در این زمان، تصدی معاونت توسعه دانشگاه 
با آقای دکتر پژمان شاهرخی بود)؛ یعنی درواقع این جانب به  عنوان 
ناظر اصلی پروژه، به اصل قرارداد و مســتندات پروژه دسترســی 

پیدا نکردم.
با توجه به درایت و توانمندی آقای مهندس صفوی و همچنین 
با توجه به اظهارات ایشان درخصوص اینکه مکاتبات جهت تأمین 
دســتگاه SPECT-CT تماما با دانشــگاه انجام شده بود و دستگاه 
تحویل نماینده دانشگاه گردیده بود و نظر به اشرافی که همه مدیران 
و ادارات زیرمجموعه دانشــگاه علوم پزشــکی بر موضــوع دارند، 
می دانیــم که هیئت امنای ارزی با توجه به اینکه کالاها و تجهیزات 
مورد نیاز مجموعه هــای درمانی زیرمجموعه وزارت بهداشــت و 
درمان را تأمین می نماید، این تجهیــزات را با کمترین هزینه و بدون 
پرداخت عوارض مالیات و دارایی جذب می کند و با احتســاب نرخ 
ارز دولتی، به مراکز درمانی و دانشــگاه ها تحویل می دهد. قبلا هم 
عرض کردم که لوازم بســیار زیادی از همین طریق به صورت رایگان 
توانستیم برای دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان بگیریم و اگر دانشگاه 
بودجه ای داشــته باشد، پول را پرداخت می کند و دستگاه های مورد 

نیاز را هم می تواند بخرد.
همان طورکــه آقای مهندس صفــوی فرموده انــد، مکاتبات 
جهت خرید دستگاه SPECT-CT از طریق دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان انجام و تجهیزات تحویل نماینده دانشــگاه شده است و 
رسید آن نیز به هیئت امنای ارزی تحویل گردیده است. درخصوص 
اینکه اصحاب رســانه فرموده اند که شرکت خصوصی پرتونگاران 
کیمیا طب حکیم (به مدیرعاملی شهلا شــاهرخی، خواهر آقای 
پژمان شاهرخی) مدعی شده که دستگاه SPECT-CT را از طریق 
هیئــت امنای ارزی خریداری نموده اســت، بدیهی اســت که این 
موضوع امری کاملا غیرممکن باشد و یک شرکت خصوصی یا هر 
مجموعه خصوصی و حتی خیریه نیز نمی تواند دستگاهی را با ارز 
دولتی و با شرایطی که در بالا ذکر شد (شرایط خاص و اختصاصی 
هیئت امنای ارزی - با توجه به عدم پرداخت مالیات و هزینه های 
گمرکی) خریداری کند. مدیران هیئت امنا بسیار قانونمند و توانمند 
هســتند و مطمئنا با توجه به رســالتی که دارند، برمبنای قوانین و 
مقررات فعالیت می نمایند و همان طورکه جناب مهندس صفوی 
فرموده اند، اگر تخلفی در این زمینه صورت گرفته باشد، مربوط به 

دانشگاه است.

درخصــوص تاریخ قرارداد و مغایرت آن با تاریخ امضای قرارداد 
توسط ریاســت مجتمع درمانی پیامبر اعظم (ص)، حتما باید اصل 
قرارداد مورد رویت قرار بگیرد تا بتوان در این باب اظهارنظر کرد. قبلا 
هم عرض کردم که اصل قرارداد، با توجه به پیگیری های مکرری که 

داشتم، هرگز در اختیار بنده قرار نگرفت.
درخصوص قرارداد دوم به تاریخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۷، با استناد به نامه 
دیوان محاسبات و نیز استناد به  نامه شخص رئیس دانشگاه، قرارداد 
دوم به تاریخ ۱۳۹۹/۱۲/۱۷ و شــماره ۹۹/۱۱۸۱/۱۳۸۸۷ می باشد که 
متأســفانه پس از پیگیری های مکرر، اصل قرارداد و مســتندات در 
اختیار این جانب در زمان معاونت درمان و در زمان معاونت توسعه 
قرار نگرفت. با توجه به نامه ریاست دانشگاه و نامه دیوان محاسبات، 
مدت زمان تأمین دســتگاه ۲۴ ماه بوده اســت کــه در زمان تصدی 
معاونت این جانب در حوزه توسعه حدود ۴۲ ماه از قرارداد گذاشته 
بود و دستگاهی برای خدمات رسانی در اختیار دانشگاه قرار نگرفته 

بود و به افتتاح نرسیده بود.
درخصوص عدم تجهیز مکان نصب دستگاه، با توجه به اینکه تا 
قبل از انتصاب این جانب، معاونت توسعه در اختیار آقای دکتر پژمان 
شــاهرخی بود و بعد نیز به  عنوان طرف اول قرارداد، ایشــان رئیس 
مجتمــع درمانی پیامبر اعظم (ص) بودند (طــرف دوم قرارداد نیز 
شرکت پرتونگاران کیمیا طب حکیم به مدیرعاملی شهلا شاهرخی 
خواهر ایشــان است)، مســئولیت تجهیز به عهده خود ایشان بوده 
است و با توجه به اینکه این مسئولیت ها را به عهده داشتند، طی این 

مدت می توانستند مکان را تجهیز کنند.
نظر به ادعای مطرح شده درخصوص تاریخ قرارداد ۱۴۰۰/۰۱/۱۶ 
به شماره و ۱۴۰۰/۷، با توجه به اسناد دریافت مبلغ ۱۸۰ میلیارد ریال 
بلاعوض از بانک ملی، طبیعتا این ســؤال پیــش می آید که چطور 
قبل از تاریخ قرارداد، این وجه دریافت شــده است که این را هم باید 
دستگاه های نظارتی و دانشگاه مورد پیگیری قرارداد بدهند و پاسخ گو 
باشــند؛ چون هیچ یک از اصل اسناد و مدارک در اختیار این جانب در 

دانشگاه قرار نگرفته است.
درخصــوص بند مداخله کارکنان دولت، کاملا واضح و روشــن 
اســت که آقای پژمان شاهرخی در چه تاریخی در دانشگاه مشغول 
به  کار شدند. تاریخی که ایشــان در سمت مدیریت درمان دانشگاه 
قرار گرفتند نیز کاملا مشــخص است و حکم ایشان موجود است و 
تاریخ عقد قراردادها نیز مشخص است و طبیعتا در این خصوص هم 
دســتگاه های نظارتی با توجه به شفافیت احکام و تاریخ قراردادها 
می توانند تصمیم گیری کنند و همه این موارد کاملا روشــن و واضح 

هستند.
«لازم به توضیح است عکس واضح مدارک در سایت شبکه شرق قرار 

دارد».

کش مکش توییتری عبدالرضا داوری با معاون سابق دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان
 ماجرای تخلف در علوم پزشکی هرمزگان چیست؟

گزارشی از ممنوعیت حضور سید محمد خاتمی 
در سالگرد فوت هاشمی رفسنجانی که انتقادات زیادی را کلید زد

وفاق در جاده ای یک طرفه؟

ادامـه در 
صفحه

۴


